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Protokół 
z posiedzenia Komisji Edukacji Kultury i Sportu

w dniu 13 czerwca 2011

obecni

1. Radny Andrzej Mentel przewodniczący komisji obecny
2. Radna Irena Owczarz obecna
3. Radny Dominik Penar nieobecny
4. Radny Sylwester Iwanowski obecny
5. Radny Marian Kita obecny
6. Radna Ewa Fronczek obecna

w posiedzeniu uczestniczyli 
Z- ca Burmistrza Teresa Wąsowicz, Skarbnik Miasta Urszula Polak – Wałek, Przewodnicząca Rady 
Miejskiej Jolanta Moćko, Z- ca Kierownika Polityki Społecznej Michał Słomka, Dyr. Szkoły 
Podstawowej Nr 1 Ewa Galbas, rodzice uczniów ze Szkoły Podstawowej Nr 1 w Czeladzi

temat posiedzenia 
1. Interpelacja mieszkańców, rodziców uczniów Szkoły Podstawowej Nr 1 w Czeladzi

w sprawie: likwidacji w roku szk. 2011/12 jednej z trzech klas szóstych i utworzenie 
dwóch klas w miejsce trzech obecnie funkcjonujących klas.

Anna Spetruk: Odczytuje pismo rodziców do Burmistrza Miasta Czeladź

Z- ca Burmistrza Teresa Wąsowicz: Podyktowane jest to wyłącznie względami finansowymi 
ponieważ w budżecie miasta są bardzo duże braki, umówieni jesteśmy z państwem na 18.30

Radny Andrzej Mentel                           przewodniczący Komisji Edukacji Kultury i Sportu  
Proszę o stanowisko gminy w tej sprawie.

Dyskusja 
w dyskusji udział wzięli

1. Z- ca Burmistrza Teresa Wąsowicz
2. Radny Andrzej Mentel                           przewodniczący Komisji Edukacji Kultury i Sportu  
3. Przewodnicząca Rady Miejskiej Jolanta Moćko

Radny Andrzej Mentel                           przewodniczący Komisji Edukacji Kultury i Sportu  
Czy Szkoła Nr 1 i subwencja, która jest kierowana na szkołę pokrywa koszty utrzymania szkoły.

Z- ca Burmistrza Teresa Wąsowicz: Informacje te, są zawarte w materiałach,

Dyskusja
w dyskusji udział wzięli

1. Z- ca Burmistrza Teresa Wąsowicz



2. Radny Andrzej Mentel                           przewodniczący Komisji Edukacji Kultury i Sportu  

Radny Andrzej Mentel                           przewodniczący Komisji Edukacji Kultury i Sportu  
Mamy trzy klasy piąte, jaka jest ilość uczniów w klasie.

Z- ca Burmistrza Teresa Wąsowicz: Ilość uczniów to 18, 20, 21

Krzysztof Koniaszek: Jaki jest koszt roczny utrzymania jednego boiska szkolnego w pozostałych 
szkołach. Brakująca kwota na obie szkoły w skali roku to 120.000 zł, to z rachunku procentowego
wynika, że jest to 2,5%. Jakie jest Państwa stanowisko w tej sprawie.

Z- ca Burmistrza Teresa Wąsowicz: Rozumiem Pana podejście ale jeżeli weźmiemy pod uwagę
całość Miasta i każdej placówce dołożymy np. 50.000 zł to w jakiej sytuacji jest gmina.

Artur Jasik: Chciałbym poprosić Państwa i Panią Burmistrz o jedną ważną rzecz, cały czas
sprowadzamy problemy do pieniędzy. Nie spotkaliśmy się tutaj z powodu pieniędzy ale dla dobra
naszych dzieci. Gdyby te trudne decyzje zapadały w klasie piątej, gdzie dzieci miały by czas na 
stworzenie grupy i skuteczną pracę w klasie 6, tej najtrudniejszej klasie, prawdopodobnie 
dążylibyśmy do przekonania naszych pociech do tego, że taka decyzja była konieczna. W sytuacji
gdzie mamy ten newralgiczny rok, bo wszyscy wiemy jakie negatywne zjawiska występują 
w Gimnazjum nie fundujmy im tego rok wcześniej. Jestem przekonany, że może się to odbić na 
jakości nauczania. Jesteśmy przekonani, że połączenie tych klas na tym etapie temu dobru nie służy.
To są te przyczyny dla, których spotykacie się państwo z tak ostra reakcją z naszej strony. Jestem
przekonany również o tym co do tego, że o skali problemów budżetowych w oświacie świadomość 
istniała nie od dzisiaj. Wiemy, że podobna walka, podobne pertraktacje odbyły się kilka laty temu
kiedy w tych klasach było rzeczywiście bardzo dużo dzieci, i w pierwszej klasie nastąpił podział na 
trzy klasy.

Radna Irena Owczarz: Pani Burmistrz nie ma środków, w tym budżecie takiej kwoty dopisać się nie 
da, w miesiącu wrześniu braknie na wypłaty dla nauczycieli. Z drugiej strony popatrzmy na 
przeprowadzone inwestycje np. czarownica za 100.000 zł, może trzeba ją sprzedać.

Dyskusja 
w dyskusji udział wzięli

1. Radna Irena Owczarz
2. Z- ca Burmistrza Teresa Wąsowicz

Anna Spetruk: Może musimy poszukać innej gminy,  która przygarnie nasze trzy klasy, ciągle 
słyszymy, że nie ma pieniędzy, to słyszymy cały czas. Tak jak mówiliśmy na poprzednim spotkaniu
państwo staraliście się o te stanowiska wiedzieliście, jak wygląda sytuacja w gminie, a jeśli nie
wiedzieliście to, może jest czas aby opuścić stanowisko. Robicie coś, żeby zrobić, to jest działanie 
na oślep, chcielibyśmy poznać kwotę subwencji na boiska. Chcielibyśmy usłyszeć skąd wziąć 
pieniądze a tu cały czas słyszymy, że nie ma pieniędzy.

Z- ca Burmistrza Teresa Wąsowicz: Powiedziałam, że nie wiem ile przeznaczone jest na waszą 
szkołę, ponieważ robiliśmy obliczenia globalne. To było liczone konkretnie dla całej Czeladzi
jak słyszeliście państwo umówiliśmy się, że do piątku będzie przeliczone to, i takie wyliczenie
zostało zrobione. Startując w wyborach, czy Pani Burmistrz, czy ja, bo też startowałam 
wiedziałyśmy jaka jest wysokość długu, ale nie wiedziałyśmy jakie jest zapotrzebowanie na oświatę
bo to porównać mogłyśmy dopiero po objęciu stanowiska. Był projekt budżetu ale zapotrzebowań 
jednostek nie było w nim ujętych.



Krzysztof Koniaszek: Jeżeli jesteśmy przy wątku finansowym, to ja sobie zdaje z tego sprawę bo 
każdego z nas dotyczy. Ja Pani Burmistrz powiem jak możecie w kolejnym roku stracić kilka 
milionów złotych. Coraz częściej jest tak, że osoby domeldowywują się na pobyt czasowy
w innym miejscu zamieszkania i tam się rozliczają z Urzędem Skarbowym. Możemy przepisać
swoje dochody do innej gminy i wtedy nie będzie brakowało 100.000 zł tylko 2. 400 000
przy założeniu, że każdy z nas w skali roku płaci 10 000 zł podatku dochodowego.

Mariola Zlot: Jeżeli mowa jest o liczbach to ja sobie pozwolę przypomnieć pani Burmistrz w palnie
wydatków na rok 2011 zmniejszyliście państwo wydatki na edukację i oświatę o 16% przy 
zakładanym deficycie procentowym wynoszącym około 8% z tego wydatki na szkoły podstawowe
zostały zmniejszone o 30% z 10 do 7. 000 000 zł. Jeśli mamy ogromny problem ze znalezieniem 
tych pieniędzy to, może tą dotacje, która jest na izbę wytrzeźwień przeznaczyć na nasze dzieci. 

Z- ca Burmistrza Teresa Wąsowicz: Nie ma takiej możliwości

Anna Spetruk: To, może sięgnijmy to kieszeni pracowników Urzędu Miasta, miały być 
ograniczenia, a powstają nowe etaty, czy tu nie można znaleźć jakichś oszczędności. To jest 
nieporadność zarządzania miastem bo, my jako rodzice tak to widzimy. To my was będziemy 
oceniać to wy jesteście dla nas, a nie my dla państwa, myślę, że może warto zmienić stanowisko 
i stosunek do mieszkańców. 

Krzysztof Kołodziejczyk: Budżet jest uchwalany na rok z góry, jeżeli ten budżet jest uchwalony to 
była ta klasa wzięta pod uwagę. Stanowiska pracy w Czeladzi powstają z wysokimi pensjami
ludzie są i widzą, my wybieraliśmy was, zapewnialiście nas o bezpieczeństwie. Te dzieci kiedyś 
zapłacą za to, że ktoś nieporadnie rządzi. Na bezpieczeństwie i szkolnictwie nie powinno się 
oszczędzać. Zaoszczędźmy na energii wyłączmy może ulice, niektóre nie wszystkie, nie wiem 
poszukajmy. To nie jest taka kwota dla gminy, żeby tak rygorystycznie zamykać te klasy. Robimy 
tym dzieciom krzywdę naprawdę wielką krzywdę.

Radna Ewa Fronczek: Zgadzam się z Panem, że najlepszą inwestycją jest inwestycja w dzieci
dlatego, że to nam za parę lat zaprocentuje i uważam, że należy im stworzyć dobre warunki do 
nauki i rozwoju i to jest zadaniem gminy myślę, że taka kwota musi się znaleźć.

Krzysztof Koniaszek: Może potrzeba, założyć jakąś fundacje, może wpłacimy te pieniądze
jeżeli państwo nie umiecie ich znaleźć, to może wyłożymy z własnej kieszeni.

Z- ca Burmistrza Teresa Wąsowicz: Merytorycznie się z państwem zgadzam, ale obejmując
stanowisko jestem odpowiedzialna finansowo i to jest odpowiedzialność bardzo ważna. Arkusze 
organizacyjne są rzeczą ruchomą, jeżeli teraz, je zmniejszę zawsze we wrześniu mogę je zwiększyć.

Bogdan Błenaszek: Pieniądze są istotnym elementem, życia, szkoły, klasy. Dzisiaj spędziłem 
przedpołudnie z klasa 5 A, powiem państwu co się już stało za tydzień dzieci zaczynają wakacje.
Dzisiaj rozmawiali co ich czeka pierwszego września, czy spotkają się w tym samym gronie 
w jakim będą się żegnać za tydzień, czy wychowawcą będzie ta sama osoba, która jest dzisiaj
i czy klasa w, której się spotkają to będzie ta sama, która remontowali rodzice. Jeżeli w przeciągu
tygodnia nie zapadnie decyzja o utrzymaniu tych 3 klas, to te dzieci wakacje mają z głowy. Zostaje 
wielki wstyd, że w mieście jest masę chybionych inwestycji, imprez na, które idą ogromne 
pieniądze, a nie potrafimy znaleźć 60. 000 zł na jeden rok szkolny.

Krzysztof Kołodziejczyk: Przykro jest słuchać tych słów, jeżeli ktoś jest dobry menager to nie 
będzie oszczędzał na zdrowiu, bezpieczeństwie i oświacie.



Agnieszka Dziuk: W deklaracjach przedwyborczych Pani Burmistrz obiecywała pomoc szkołom
więc pytam na czym ta pomoc miała by polegać.

Anna Spetruk: Czy Pani Burmistrz podjęła jakieś działania aby pozyskać te pieniądze, a jeśli tak 
to jakie

Dyskusja
w dyskusji udział wzięli

1. Z- ca Burmistrza Teresa Wąsowicz
2. Anna Spetruk

Przewodnicząca Rady Miejskiej                                     Jolanta Moćko  : Poprzemy, każdą decyzję pani
Burmistrz, jeżeli pieniądze na ten cel się znajdą. Myślę, że Pani Burmistrz te pieniądze znajdzie.

Krzysztof Kołodziejczyk: 3 000.000 to kwota brakująca na oświatę skąd się wzięła ta kwota.

Z- ca Burmistrza Teresa Wąsowicz: Rada Miejska przyjmując budżet na ten rok wiedziała o tym
że w oświacie na wydatki bieżące braknie 3 600.000 zł. W trakcie roku budżetowego zawsze 
wynikają takie rzeczy, że tych pieniędzy się gdzieś szuka, i to nie jest tak, że one były i nagle 
zniknęły tylko ich nigdy nie było. 

Krzysztof Koniaszek: Pani Burmistrz wie Pani, co mówi moje 4,5 letnie dziecko, jak mówię
że nie mam pieniędzy. Mówi żebym poszedł do ściany, to proszę iść do ściany.

Dyskusja
w dyskusji udział wzięli

1. Z- ca Burmistrza Teresa Wąsowicz
2. Radny Andrzej Mentel przewodniczący Komisji Edukacji Kultury i Sportu
3. Bogdan Błenaszek

Radny Andrzej Mentel                           przewodniczący Komisji Edukacji Kultury i Sportu  : Jakie
są szanse na utrzymanie tych klas.

Z- ca Burmistrza Teresa Wąsowicz: Szanse w dużej zależności zależą od państwa. Gdyby nie
państwa inicjatywa o przeznaczeniu 100 000 na sport, było by więcej w rezerwie budżetowej.

Przewodnicząca Rady Miejskiej                                     Jolanta Moćko  : To, że nie mamy pieniędzy 
to my to wiemy. Budżet jest sprawą, żywą to nie jest nigdy tak, że on jest podjęty w grudniu to on 
się nie zmienia, on się zawsze zmienia, i on musi się zmieniać w zależności od potrzeb, jakie w 
gminie występują. Myślę, że te pieniądze powinny się znaleźć i myślę, że się znajdą. Państwo 
zastanawiacie się co macie powiedzieć dzieciom, myślę, że najrozsądniej było by powiedzieć
dzieciom, że zostawiamy 3 klasy. Musimy te pieniądze znaleźć i to nie jest tak, że my jesteśmy
przeciwni, każdemu zależy na tym aby wykonywał swoją prace jak najlepiej.

Dyskusja
w dyskusji udział wzięli

1. Anna Spetruk
2. Z- ca Burmistrza Teresa Wąsowicz
3. Radny Andrzej Mentel przewodniczący Komisji Edukacji Kultury i Sportu



4. Anna Spetruk
5. Przewodnicząca Rady Miejskiej Jolanta Moćko
6. Krzysztof Kołodziejczyk
7. Mariola Zalot

Część druga Komisji Edukacji Kultury i Sportu.

obecni 
Burmistrz Teresa Kosmala, Z- ca Burmistrza 

Dyskusja 
w dyskusji udział wzięli

1. Przewodnicząca Rady Miejskiej Jolanta Moćko
2. Burmistrz Teresa Kosmala
3. Z- ca Burmistrza Teresa Wąsowicz
4. Radny Marian Kita 
5. Radny Sylwester Iwanowski

Komisja Edukacji Kultury i Sportu ustaliła, że klasy zostaną utrzymane, w takiej samej liczbie
jak było to do tej pory.

Radny Andrzej Mentel                           przewodniczący Komisji Edukacji Kultury i Sportu  
Zamykam posiedzenie komisji.

protokołował         Przewodniczący
Krystian Załęczny Komisji Edukacji Kultury

    i Sportu
           Andrzej Mentel


